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638 Díky za toto krásné ráno 

S135 Posila na cestu 

S167 Kristus Pán když na smrt šel 

683 Spolu námejme chléb 

622 Zůstaň s námi, Pane 
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Milé děti, milí bratři a sestry, 

 

blíží se Velikonoce. Jsou to pro nás ty nejdůležitější 

svátky. Proč je vlastně slavíme? To, co znamenají, 

vlastně už Ježíš vyjádřil jedním obřadem. Dnes jsme o 

tom četli. Vždy, když se toho účastníme, zpřítomňuje 

nám to nejdůležitější, co se o Velikonocích stalo.  

 

Možná si to ne vždy uvědomujeme, ale žijeme díky 

Bohu. Je nejenom našim Stvořitelem. Tím, kdo nám dal 

život. Je i tím, kdo do našeho života dává vždy novou 

sílu. Podobně jako nám tuto životodárnou sílu dává to, 

co jíme a co pijeme. 

 

Pro nás křesťany není nikdo důležitější než Pán Ježíš. Z 

něho žijeme. On nás pozval, abychom ho následovali. 

On nás povolal za své učedníky. V tom co říkal a v tom, 

co dělal, nám představil Boha, v kterého věřil. Věřil v 

Boha, který nás miluje jako Otec. Který nám odpouští 

to, co jsme udělali špatně. A který pro nás připravil 

místa ve svém království. 

 

Naše křesťanské Velikonoce navazují na ty židovské. A 

ty se v hebrejštině nazývají pascha, což se dá přeložit 

jako přeskočení. Co Židé o Velikonocích slavili? Bylo to 

vyvedení z Egypta. Co se při tom stalo?  

 

Jak Hospodin přinutil faraona, aby Izrael propustil? 

Jaká byla poslední egyptská rána? Jakým způsobem byl 

před ní Izrael zachráněn? Skrze obětování beránka. 

Zachránila je jeho krev. Tou měli Izraelci označit dveře  
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svých domů. Izraelce zachránila Boží milost a to, že v ní 

uvěřili a označili krví své domy. Toto označení 

znamenalo: Ti, co zde bydlí nevěří ve faraona, ale věří v 

Hospodina. Hospodin ty, kteří označili své domy 

beránkovou krví přeskočil, pominul a nikdo v nich 

neumřel. 

 

Vysvobození z Egypta a záchrana před smrtí 

prvorozených to byl důvod k oslavě. Židovské 

Velikonoce jsou svátkem záchrany a svobody. A od té 

doby to připomíná společně jedení velikonočního 

beránka. A k tomu ještě hořká zelenina jako 

připomínka hořkého údělu v Egyptě. A nekvašené 

chleby jako znamení toho, že s Egyptem se bylo třeba 

rozejít náhle a být připraven na cestu. Proto ta 

přepásaná bedra, proto sandále na nohou, proto ta hůl 

v ruce. 

 

Hod beránka byl od počátku svátkem rodinným. 

Hospodinova vysvobození a záchrana se slavily 

společně. Proto i Ježíš se svými učedníky slavil hod 

beránka společně kolem stolu. Učedníci tedy všechno 

připravili. Myslím, že si to dovedeme představit. Kolik 

jich kolem stolu sedělo? A co bylo na stole? A jak asi 

večeře probíhala? 

 

Ježíš společnou večeři zahájil modlitbou. Poděkoval 

Pánu Bohu. Také tak Bohu před jídlem děkujeme. 

Poděkovat, dobrořečit se řecky řekne eucharistein. 

Proto se večeři Páně také říká eucharistie. Možná jste to 

někdy slyšeli.  
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Při večeři svůj význam pro učedníky i pro nás vystihl 

tím, že jim podal chléb a kalich s vínem. A řekl, že chléb 

je jeho tělo a víno je jeho krev. Pán Ježíš nám dává sám 

sebe. Dává nám svůj život. Tak jako nás udržuje při 

životě jídlo a pití, tak nás udržuje při životě Pán Ježíš. 

On jako pokrm a nápoj obnovuje náš život.  

 

Když Ježíš podává kalich s vínem, říká, že to je jeho 

krev. Proč asi? Myslí tady zřejmě na oběť 

velikonočního beránka. Jeho krev přece zachránila 

Izraelce v Egyptě. A to byla zřejmě ta stará smlouva. A 

nyní se stane to, co bude novou smlouvou. A potvrzením 

této smlouvy bude Ježíšova smrt, Ježíšova oběť na kříži. 

Ježíš jako velikonoční beránek.  

 

„Hle beránek Boží, který snímá hřích světa!“ Takhle 

pojmenoval Ježíše Jan Křtitel. Smysl Ježíšova života, 

smysl Ježíšovy smrti je v odpuštění vin nám lidem. A 

nejenom učedníkům, ale mnohým. Každý z nás někdy 

pochybuje o Boží lásce, každý z nás dělá zlé věci. I když 

třeba nechce. Ale Pán Ježíš nám vždy znovu odpouští.  

 

Věříme, že Pán Ježíš Kristus jako Beránek zemřel na 

kříži za naše viny. Věříme, že nás svou obětí vyvádí z 

pout našeho hříchu, ze sevření zla v tomto světě. 

Beránek je i na našem kostele nese vítěznou korouhev. 

On nejen zemřel na kříži, ale Bůh jej také vzkřísil z 

mrtvých. Pán Ježíš Kristus jako Beránek zvítězil nad 

smrtí. Věříme, že jeho vzkříšení je nadějí nejenom pro 

nás, ale i pro celý svět.  

                                                 Amen 


